
Baseoljen som
lekket ut fra
StatoilHydros
anlegg på
Fagerstrand, har
spredd seg til
Drøbak. Men
fuglelivet er ikke
rammet, og mye
olje er pumpet opp.

AV ERIK INDERHAUG
erik.inderhaug@amta.no

66 91 89 98

Onsdag morgen gikk alarmen

ved StatoilHydros anlegg ved
Fagerstrand på Nesodden.
14.300 liter baseolje hadde lek-
ket ut i Oslofjorden, noe oljesel-
skapet beklaget på det sterkeste.

Ingen fugleskade
Oljen skal ikke være farlig for
mennesker eller fisker, men kun-
ne være skadelig for fuglelivet i
fjorden. Det ser ut til at det har
gått bra.

– Vi hadde en mann ute på be-
faring på fredagen, og han kunne
ikke se at det hadde skjedd noe
som helst i forhold til fugler. Det
var ærfugl og måker overalt hvor
de pleier å være. Ingen ser skadet
ut på noen som helst måte, sier
Håkan Billing, som er leder av

Norsk ornitologisk forenings fyl-
kesavdeling i Oslo og Akershus.

– Det har antakeligvis gått bra.
Heldigvis, legger han til.

Løser seg opp
StatoilHydros informasjonssjef
Knut Hilmar Hansen kunne fre-
dag melde at oljen er biologisk
nedbrytbar, og dermed vil løse
seg opp av seg selv i løpet av
høsten. Oljen flyter som et tynt
lag på vannoverflaten, og er der-
med heller ikke til skade for fis-
ker.

Likevel tar ikke oljeselskapet
noen sjanser.

– Jobben har pågått i hele hel-
ga på Fagerstrand. Nå har vi
samlet opp til sammen cirka

8400 liter olje, sa Hansen til
Amta i går kveld.

Under jorda
Dermed er rundt 5900 liter av
baseoljen fortsatt på avveie. Mye
av den ser ut til å ha endt opp i
marken under oljeanlegget.

– Vi undersøker fortsatt hvor
ting har blitt av. Dette ser vi vel-
dig alvorlig på, understreker
Hansen.

– Både fredag og lørdag jobbet
vi med å samle opp oljefilmen
som lå i Drøbak havn. Vi samlet
den opp med lenser og matter, og
har også jobbet med oppsamling
i båthavna på Fagerstrand, fort-
setter han.

Tid er underordnet
– Hvor lenge vil arbeidet pågå?

– Vi kommer til å jobbe så
lenge vi kan med å få opp oljen.
Tid er underordnet her. Vi skal
jobbe med det til vi vet det ikke
er mer igjen, svarer Hansen.

– Så dere vil ha opp all oljen?
– Ja, det er det ønskelige. Len-

sen vil ligge utenfor fabrikken i
lang tid framover.

Løpende kontakt.
Hansen understreker at selskapet
vil arbeide hardt for å unngå at
noe sånt skjer igjen, og sier de
har en god dialog med myndig-
hetene. Både SFT, Nesodden
brannvesen og kystverket er lø-
pende orientert.

– Og vi har døgnkontinuerlig
vakt ved skadestedet. Det skal vi
fortsette med. De siste signalene
vi fikk fredag, var at oljefilmen
på fjorden var i ferd med å sprek-
ke opp. Også det overvåker vi vi-
suelt. Og vi har døgnkontinuerlig
vakt ved skadestedet, forklarer
han, og legger til:

– Etter hvert skal vi sette oss
ned og finne årsaksforhold. Vi
gjør det vi kan!
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■■ TOK KNIV OG ØKS. Natt til lørdag fikk
politiet melding om innbrudd i en bil som sto
parkert i Lensmannssvingen i Drøbak. Søn-
dag ble også en sykkel meldt stjålet fra Vest-
byveien. NYHETER

DETTE ER SAKEN:

Olje rundt Oscarsborg

Slik så det ut da baseoljen fra StatoilHydro på Fagerstrand nådde Oscarsborg. – Dette var de første bildene fra torsdag. Det ser bedre ut
nå, understreker StatoilHydros informasjonssjef Knut Hilmar Hansen. Foto: Jan Olav Ødegård, Kystverket

■ Onsdag forrige uke ble det
oppdaget en oljelekkasje ved
StatoilHydros anlegg på Fager-
strand.

■ Cirka 14.300 liter baseolje
rant ut fra en oljetank. 8400 li-
ter har blitt pumpet opp igjen.

■ Resten av oljen har spredd
seg i grunnen og nedover Oslo-
fjorden i store, tynne flak.

■ Oljen er grisete, men ikke
giftig eller etsende, og er biolo-
gisk nedbrytbar. Den kan være
farlig for fugler.

■ Brukere av Oslofjorden be-
høver ikke å ta forholdsregler
på grunn av utslippet, sier Sta-
toilHydro.

Nesodden næringsråd
diskuterer kunst- og
kulturnæringssenteret
på Sandvold onsdag
morgen. Du er
invitert.

AV ERIK INDERHAUG
erik.inderhaug@amta.no

66 91 89 98

– Vi skal ha et frokostmøte ons-
dag på Nesodden samfunnshus,
forklarer Arne Bjerke, leder av
Nesodden næringsråd.

Nyskapende
Temaet for morgenmøtet er ut-
viklingen av kunst- og kulturnæ-
ringssenteret på Sandvold.

– Hva betyr dette for Nesod-
den kommune, og hvilke mulig-
heter og ringvirkninger gir dette
andre på Nesodden? Kulturnæ-
ring er et vekstområde, under-
streker Bakke, som mener Sand-
vold-utviklingen er spennende
og nyskapende.

Synergieffekt
Som innleder og foredragsholder
på frokostmøtet har næringsrådet
derfor fått med seg Helge Win-
ther-Larsen, som er leder av
interesseforeningen for Sandvold
som kunst- og kulturnæringssen-
ter. Han skal fortelle litt om pro-
sjektet, og betydningen av det.

– Det har stor betydning for
Nesodden framover å få et slikt
senter, mener Bakke.

– At kunstnerne samles der,
kan skape en synergieffekt for
det øvrige næringslivet.

En møteplass
– Håper dere å oppnå noe med
møtet, eller er det et rent infor-
masjonsmøte?

– Næringsrådet ønsker å arran-
gere fire frokostmøter i året. Vi
synes Sandvold er et stort og
spennende prosjekt, som vi vil
sette søkelys på nå, svarer Bak-
ke.

– Men frokostmøtet er først og
fremst en møteplass for folk som
er interessert i næringsvirksom-
het, fortsetter han.

Ønsker næringsplan
Næringsrådslederen håper Sand-

vold kan være starten på utvik-
lingen av flere næringsprosjekter
på Nesodden. Der mener han
kommunen spiller en betydelig
rolle.

– Det neste punktet for kom-
munen bør være å utvikle en
strategisk næringsplan. Det er en
viktig oppgave for kommunen,
forklarer han.

Frokostservering
– Vil kommunen være til stede
på møtet?
– Jeg håper og tror at de kommer
på det møtet.

Etter innledningen til Helge
Winther-Larsen vil det bli mulig-
het for å stille spørsmål om, og
diskutere Sandvold-prosjektet.
Og frokostmøtet, forteller næ-

ringsrådslederen, er åpent for
dem som vil komme.

Frokostmøte med Arne

Leder i Nesodden næringsråd
Arne Bjerke. Foto: Erik Inder-
haug

■■  BRØT SEG INN. Natt til lørdag brøt noen
seg inn i Jernia på Flaskebekk og forsynte seg
med varer og penger. Kjeltringene snudde
overvåkingslinsene og sprayet dem med white
spirit for å unngå å bli filmet.
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